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Geachte Raad, 

Door raadslid mevrouw Schroot van de Fractie D66 zijn op 25 april 2019 vragen gesteld met 
betrekking tot bijenteelt op golfbaan. De beantwoording van deze vragen treft u hieronder aan. 

 

In 2013 heeft de gemeente Voorschoten een convenant gesloten met de bijenstichting. Dit 
convenant houdt in dat er geen gif meer wordt gebruikt bij de bestrijding van onkruid. Sinds die 
tijd wordt er niet meer gespoten met gif. 

In het Coalitieakkoord 2018-2022 van Voorschoten is de bescherming van biodiversiteit een van de 
aandachtspunten. Het verbeteren van de leefomgeving voor insecten, waaronder bijen past binnen 

deze ambitie. In de praktijk worden sinds een paar jaar insectenvriendelijke zones en bermen 
ingezaaid en op de juiste manier onderhouden. Het voornemen is dit de komende jaren verder uit 
te breiden. 

Sportfondsen Voorschoten heeft, aldus de lokale kranten (bijlage 2), een overeenkomst gesloten 
met Beeserious over het adopteren van 1 kast van de 8 kasten die op de golfbaan op het Wedde 
komen. Naar aanleiding van dit initiatief zijn vragen gesteld door de fractie van D66 (zie bijlage 1). 
In de schriftelijke vragen wordt gesproken over het toevoegen van 80 kasten. 

 

Vraag 1: Is het college bereid om deskundig advies in te winnen over de ecologische gevolgen van 
de geplande bijenteelt? 
Antwoord 1. Er is telefonisch contact geweest met een bijenkenner van de Bijenstichting. De 

Bijenstichting promoot de wilde bij en gaat voor een balans tussen wilde bijen en bijenvolken in 
kasten.  

In het algemeen is het zo dat honingbijen uit kasten niet op alle bloemen vliegen; wilde bijen 
vliegen ook niet op alle bloemen. Iedere soort heeft zijn eigen voorkeur. Dus als er voldoende 

voedsel is hoeven wilde bijen en honingbijen elkaar niet te beconcurreren. In tijden van schaarste  

 

 

 



 

 

 

 

 

aan voedsel kan dat wel. Door het plaatsen van 80 kasten kan sprake zijn van overpopulatie van 
de honingbij.  

Op de site van Golfbaan het Wedde wordt overigens melding gemaakt van het plaatsen van 8 
kasten (geen 80 kasten) voor bijenvolken en van het feit dat door Sportfondsen 1 kast is 

geadopteerd voor 1 jaar, via Beeserious (https://www.golfbaanhetwedde.nl/bee-serious/red-de-
bij-beeserious).  

Imkers hebben een eigen belang: zij willen meer volken, want dat levert meer honing op. In de 
nabijheid van de golfbaan zit de volkstuinvereniging, waar 8 kasten staan. 

Het College neemt de suggestie over om in gesprek te gaan met alle partijen: Sportfondsen, 
Beeserious, een deskundige van de Bijenstichting of Naturalis en de imker van de 

volkstuinvereniging. Doel van het gesprek is om een goede balans te vinden tussen de belangen 
van alle partijen. 

 

Vraag 2. De grond van de golfbaan is eigendom van de gemeente.  

a. Is het contractueel gezien toegestaan dat huurder Sportfondsen een deel van het 

terrein aan derden - al dan niet tegen een vergoeding- ter beschikking stelt?  
b. Indien dit momenteel wel is toegestaan. Is het college bereid om bij verlenging van het 

contract een  voorwaarde toe te voegen waarmee ze voorkomt dat ze activiteiten op 
haar eigen grond die schade toebrengen aan de biodiversiteit, moet toestaan. 

Antwoord 2. De huidige huur/exploitatie overeenkomst tussen de gemeente en sportfondsen is een 
aanvulling op de overeenkomst tussen de gemeente en short golf. Hierin wordt niet expliciet 

vermeld dat ingebruikgeving, (onder)verhuur door huurder wordt uitgesloten. 

 In nieuwe overeenkomsten kunnen altijd aanvullende afspraken gemaakt worden. 

  

Vraag 3. Bestaat er in Voorschoten een bijenverordening?  
 Zo niet is het college bereid om een bijenverordening in te stellen? Graag een toelichting. 

Antwoord 3. Voorschoten heeft geen bijenverordening, wel staat in de APV een tekst over het 
houden van bijen (zie bijlage 3). 

Verder wordt op dit moment gewerkt aan een bijenactieplan. Hieruit vloeien diverse maatregelen 
voort. 

Zoals al gemeld bij de beantwoording van vraag 1 vindt het college het zinvol om op korte termijn 
met alle partijen waaronder een deskundige, om de tafel te gaan.  

 



 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 
het college van burgemeester en wethouders, 
 
 
 
 
 

 

A. R. de Graaf, P.J. Bouvy-Koene, 
gemeentesecretaris burgemeester 
 

 

  
  

 

Deze brief is digitaal vastgesteld. Hierdoor staat er geen fysieke handtekening in de brief. 

 

 

Bijlage 1: schriftelijke vragen van D66 

Bijlage 2: krantenartikel Leids Dagblad 

Bijlage 3: tekst APV Voorschoten 

 

 

 

 

 



 

 

Bijlage 1: schriftelijke vragen D66

 

 

 

 



 

 

Bijlage 2: krantenartikel 

 

 

 

 

 



 

 

Bijlage 3: tekst APV Voorschoten 

Artikel 2:64 Bijen 

• 1. 

Het is verboden bijen te houden: 

o a. 

binnen een afstand van dertig meter van woningen of andere gebouwen waar overdag mensen 
verblijven; 

o b. 

binnen een afstand van dertig meter van de weg. 

• 2. 

Het in het eerste lid gestelde verbod geldt niet indien op een afstand van ten hoogste zes meter vanaf de korven 
of kasten een afscheiding is aangebracht van twee meter hoogte of zoveel hoger als noodzakelijk is om het laag 
uit- en invliegen van de bijen te voorkomen. 

• 3. 

Het verbod in het eerste lid, aanhef en onder a, is niet van toepassing voor de bijenhouder die rechthebbende is 
op de woningen of gebouwen bedoeld in dat lid. 

• 4. 

Het verbod in het eerste lid, aanhef en onder b is niet van toepassing op situaties waarin wordt voorzien door de 
Wegenverordening Zuid-Holland 2010. 

• 5. 

Het college kan van het verbod in het eerste lid ontheffing verlenen. 

• 6. 

Op de ontheffing is paragraaf 4.1.3.3 van de Algemene wet bestuursrecht (positieve fictieve beschikking bij niet 
tijdig beslissen) niet van toepassing. 

 

 

 

 


